
 
 
 
In gesprek met… Jaap de Vries 
 
 
 
Het is de beurt aan Jaap om zijn persoonlijke antwoorden te geven op vragen 
over zijn geloof: 
 
 
Kun je een voorbeeld geven van een ervaring die veel invloed heeft gehad op je geloof?  
New Wine 2016 is voor mij een goede week geweest. Vooraf had ik geen bijzondere verwachtingen. Ik 
ging vooral naar New Wine omdat het qua organisatie van ons gezin praktisch was.  
Omdat ik er niet van hou om een week uitsluitend te luisteren en te praten, ben ik aan de slag gegaan 
als helper bij het parkeren en later in de Brasserie, een eetgelegenheid op het terrein. Het is een 
mooie ervaring om met teamgenoten, met wie je het geloof deelt, iets concreets neer te zetten. Al 
doende leer je elkaar beter kennen. Dat heeft voor mij meer betekenis dan elkaar te leren kennen 
door uitsluitend te praten. 
Daarnaast heb ik veel lezingen en bijeenkomsten bijgewoond. Ik merkte dat ik er weer aan toe was 
om op theologisch vlak geprikkeld te worden. Op één van de bijeenkomsten begon de spreekster in 
tongen te praten en even later wees ze twee aanwezigen aan bij wie ze de Heilige Geest zag. Dat zei 
ze overigens in gewoon Nederlands. Eén van die twee was ik. Ik kan zoiets voor mezelf van 
verschillende kanten belichten, zowel relativerend als versterkend. Uiteindelijk blijft het toch een 
waardevolle gebeurtenis. 
 
Is er een persoon die een bron van inspiratie is (geweest) voor je geloof?  
In 2016 zijn er in Italië enkele zware aardbevingen geweest. In een Jaaroverzicht 2016 waarvan ik 
afgelopen week een stukje op TV zag, kwam een schaapherder aan het woord die als één van de 
weinige bewoners in een verwoest dorp was blijven wonen, met zijn schapen. Mede als gevolg van 
een niet functionerende Italiaanse overheid kan de wederopbouw van zo’n dorp jaren duren, terwijl 
bewoners geen enkel concreet perspectief wordt geboden. De schaapherder mijmerde over zijn 
toekomst en kwam er op uit dat hem niets restte dan zoveel mogelijk het goede te doen. Bijzonder dat 
iemand die in materieel opzicht niet veel heeft deze morele keuze maakt. Ik vind de visie van de 
schaapherder blikverruimend en inspirerend en ik neem daar een voorbeeld aan. 
 
Wat vind je moeilijk aan geloven/aan het leven als christen? 
Wat ik moeilijk vind aan geloven is dat we God niet kunnen kennen op de manier waarop we met onze 
zintuigen de wereld om ons heen kennen. Kan ik in bepaalde lijnen of gebeurtenissen in mijn leven, in 
waarnemingen of ervaringen de hand van God zien? 
Dit soort vragen zijn voor mij geen aanleiding om te twijfelen aan het bestaan van God of aan het 
geloof. Geloven is voor mij een logische keuze, waarvoor ik zelf verantwoordelijk ben. En tegelijk is 
het God zelf die mij het geloof geeft. Geloof is dus én een eigen keuze, én een gave van God. De 
tweeledigheid in deze gedachtegang is lastig te volgen. Het lijkt logischer uit te gaan van één van 
beide, een keuze of een gave. Maar ik heb ontdekt dat er in het leven veel van dit soort elkaar 
uitsluitende uitgangspunten zijn te ontdekken én verenigd moeten worden. Dat maakt het leven soms 
ook zo boeiend.  
De vraag naar het kennen van God blijft ondanks deze gedachtegang bestaan, maar wordt er wel 
minder indringend van. 
 
Als je één diepste wens aan God zou mogen voorleggen, wat zou dat zijn?  
Een diepste wens van mij is dat mensen in harmonie leren leven met de natuur. Ik kan me enorm 
verbazen over de achteloosheid waarmee veel mensen, ook christenen, omgaan met de 
leefomgeving. De natuur biedt ons zo veel: schoonheid om van te genieten, lucht om te ademen, 
voorbeelden voor technische innovaties, grondstoffen voor medicijnen en nog veel en veel meer! Het 
is werk van God. Mijn wens is dat mensen zich niet verheffen en hun eigen leven te belangrijk achten 
om rekening te houden met het kwetsbare. Tegelijk weet ik dat het voorlopig een blijvend gegeven is 
dat de aarde wordt uitgebuit, en als gevolg daarvan ook de leefwereld van talloze medemensen wordt 
aangetast of zelfs vernietigd. Ik weet dat God eens de harmonie zal herstellen en alle dingen nieuw 
zal maken, ook de schepping. In die zin weet ik deze diepste wens ook al vervuld. 


